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VI. PLENUM NAS MARSIČESA UČI
Ali si že prebral sklepe VI. plenuma 

centralnega odbora Enotnih sindikatov 
Jugoslavije? Če jih še nisi, jih preberi, 
kajti vsak član sindikata maro biti zain
teresiran, da sc ti sklepi izpolnjujejo, da 
se sam ravna po njih in da tudi njegova 
sintiikalna podružnica po njih prilagodi 
delo. Sklepi govore namreč o marsičem, 
kar bomo morali tudi pri nas popraviti, 
da bomo zboljšali delo. Zboljšati delo sin
dikalne podružnice pa se pravi stremeti 
Po zboljšanju položaja vseh njihovih čla
nov. Le prav na kratko si tu oglejmo ne
katere najbolj značilne stvari. Upajmo 
Pa, da se bo vsak tudi podrobneje poza
nimal za sklepe in s svojimi pripombami 
ter predlogi pomagal svoji grupi, podod
boru in upravnemu odboru.

Najprej govore siki epi: o borbii proti 
birokraciji v sindikalnem delu. Verjemi
te, tudi pri nas je še preveč birokracije, 
tn to istočasno, ko se moramo boriti za 
najosnovnejša poročila in statistične po
datke, ki naj jih zbirajo grupe in komi
sije. Na eni strani preveč, na drugi pre- 
nialo. Nekako bo to treba vskladiti, da bo 
tovno prav. Premišljujmo o tem in 
npravni odbor bo tudi predlagal, kako 
bomo prišli na čisto. — O demokratično
sti pri volitvah in delu sindikalnih 
Tganov se bomo podrobneje pomenili v 
kratkem, saj bodo skoraj sestanki za iz
volitev novih grupnih poverjenikov (lah
ko tudi starih), novih pododborov in obč- 
11 i zbor upravnega odbora. VI. plenum je 
’zdal natančna navodila o pripravah in 
I'otekli občnega zbora. Časopisje piše o 
tem (»Rad«, »Delavska enotnost«), pa tudi 
*Črno na belem« bo imelo prihodnjič 
*ratko navodilo o občnem zboru. — Ker 
*e naša podružnica precej številna, bomo 
Ustatiovili posebno organizacijsko komisi- 
t°> ki bo v pomoč sekretarju upravnega 
"dbora in bo predvsem dosedanje organi- 
^teijske pomanjkljivosti odpravljala ter 
skušala bolj okretno reševati razna vpra-
^nja.

Posebno poglavje je VI. plenum posve- 
1 ■'iz.kulturnemu delu. Poudarja, da je 
eba čim več sindikalnega članstva pri- 
°biti za redne vaje splošne telesne vzgo- 

„C' Zlasti mladino je treba vključit; v 
'^kulturne aktive. Najbrž ni treba pose- 

^el govoriti, kakšnega pomena je to: vsa- 
°niur je jasno> dn je glavni namen fiz-

kulture okrepiti in usposobiti ljudi za iz
polnjevanje naših gospodarskih nalog. 
Tudi to smo precej zanemarjali. Vprašaj
mo našega fizkulturnega referenta in po
vedal nam bo, da le malo naših članov 
bodi k telovadbi, le redki se udejstvujejo 
v raznih športnih panogah in še to v vseh 
eni in isti. Posebne skrbi ima fizkultur- 
ni referent, ker bo poleti velik zlet v 
Ljubljani iin na njiem bil moralo našo po
družnico zastopati pri prostih vajah 120 
članov. Prijavimo se vsi, ki imamo ve
selje do tega in pridobimo še druge, da bo 
naš fizkulturni aktiv postal res množičen.

Organizacija »Tehnika in šport« ima 
najrazličnejše krožke, za katere bi se go
tovo tudi posamezni naši člani zanimali. 
Velika podružnica smo in marsičesa bi se 
lahko lotili. Pričakujemo iniciative za 
ustanavljanje raznih krožkov (modelarjev, 
fotoamaterjev, jadralcev, radioamaterjev, 
elektrotehnikov itd.

Nekatere najbolj bistvene stvari; smo 
povedali. Sklepi vsebujejo še mnogo več. 
Za utrditev naše podružnice je potrebno, 
da se jiiih držimo in uravnavamo naše delo 
po njih. Vsak uspeh, ki ga dosežemo, je 
uspeh vseh nas in v našo splošno korist.

16.486 PROSTOVOLJNIH DELOVNIH UR BOMO DALI LETOS
Naša podružnica šteje okrog 460 čla

nov. Med njimi je že precej starejših in 
žensk, ki niso sposobni za težko telesno 
delo. Koliko prostovoljnih delovnih ur 
borno lahko dali letos na ljubljanskih 
stavhiiščih. Koliko borno prispevaili tudi 
mi za napredek našega mesta, za izpolni
tev petletke in blaginjo vsega delovnega 
ljudstva?

Računajmo! Če bi prispeval vsakdo po 
30 delovnih ur vse leto, bi to znašalo 
15.800 ur. Toda vsi se ne bodo mogli ude
ležiti dela na stavbiščih, ker so vmes bo
disi bolni ali za telesno delo preslabotni. 
Vendar bi radi prispevali vsaj po 30 ur na 
vsakega našega člana. Kako naj to dose
žemo?

Zdravi in močni bi se morali zavezati, 
da bodo naredili tem več in tako nado
mestili primanjkljaj. Zdaj so pred nami 
številke o naših obveznostih. Koliko ur 
bomo dali skupno?

Ne samo 13.800, temveč 16.486! Ali je 
mogoče? Kako smo dosegli tako visoko 
številko?

Tisti, ki so se obvezali, da bodo delali 
po 300, 150, 125 in 100 ur, pravijo, da bi 
lahko dosegli še več. Upravičeno smo po
nosni nanje. Prvi med prvimi je koman
dant naše brigade tov. Ivan Opara, ki se 
je zavezal delati 300 ur. Že zato smemo 
upati, da bomo letos mnogo bolje vozili, 
ker imamo tako dobrega delovnega po
veljnika. Naše tovarišice se pa bodo lah
ko ponašale z Darinko Nipičevo, ki se je 
zavezala za 200 ur. Po 150 ur bo delalo 
šest tovarišic in tovarišev, tri tovarišice 
pa po 125 ur. Mnogo več jih bo delalo 
po 100 ur, in sicer 26.

Zelo so se odlikoval,; posamezni oddel
ki. Strojnica bo dala 2440 ur, uprava LP 
2350, knjigoveznica 2305, klišarna 1480 
itd. Med zadnjimi ni tudi uredništvo: 
1380 ut. Ženske nočejo zaostajati za mo
škim i: dale bodo nad 8110, medtem ko 
bodo moški prispevali nad 6370 ur.

'lo so naše obveznosti. Treba jih pa bo 
seveda izpolniti. Toda ne bomo jih le iz
polnili — moramo jih tudi preseči!

KAJ DELA NAŠA PODRUŽNICA
Da bi bilo članstvo popolnoma pouče

no o delu organizacijskih organov naše 
podružnice in zlasti vsaj o pomembnejših 
dogodkih upravnega odbora, bi bilo treba 
stalno objavljati dnevnik o življenju na
šega sindikata. Na žalost pa naš list ne 
more izhajati dovolj pogosto, da bi lahko 
v njem poročali sproti o vsem, kar bi si
cer moral vedeti vsak naš član. Tu ome
njamo le nekaj sindikalnih dogodkov:

Plenum naše podružnice dne 3. marca
Že v zvezi z bližnjim občnim zborom 

naše podružnice je bilo treba sklicati 
plenum. Toda na dnevnem redu so bili 
predvsem sklepi VI. plenuma CO Enotnih 
sindikatov Jugoslavije. Tajnik upravnega 
odbora je kratko seznanil aktiviste o teh 
sklepih. Posebej o njih poročamo v tej 
številki. Sindikalni aktiv se pa bo moral 
seveda podrobneje seznaniti z njimi. Tre

ba jih je le pazljivo prebrati. Tudi v slo
venskih dnevnikih so bili v celoti objav
ljeni. Tajnik je v zvezi s svojim poroči
lom o sklepih VI. plenuma tudi govoril o 
potrebi, da bi primerno reorganizirali na
šo podružnico, tako da bi čim bolj od
pravili birokracijo med sindikalnimi or
gani in čim bolj poživeli delo v vseh po
družničnih enotah.

Kaj bi bilo treba storiti? Tajnik se je 
dotaknil vprašanja naših pododborov in 
grup. Ali je potreben posebni pododbor 
za Knjigoveznico, ki je dejansko le gru- 

a? To je sicer najdejavnejši pododbor, 
i pa ni povezan s pododborom tiskarne. 

Ali bi ne bilo'primerno združiti vseh pro
izvodnih grup v tiskarni v en sam pod
odbor?

O tem se je razvila zelo živahna raz
prava, ki prav za prav še ni končana.
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NAŠ PROIZVODNI PLANVendar smo se na splošno že sporazumeli, 
da pododbor knjigoveznice ostane še na
dalje pod tem imenom, čeprav bo tudi 
poslej opravljal predvsem posle grupe, 
toda povezal se bo s pododborom tiskar
ne. —

Prav tako je bilo v razpravi vpraša
nje nadaljnjega obstoja pododbora grup 
uredništva, uprave, »Kmečkega glasa«, do- 

isništva »Borbe« in nočnega ekspedita. 
e grupe niso med seboj povezane in jih 

ne more združiti v primerno celoto tudi 
pododbor. Zato bi bilo treba pododbor raz
pustiti ali reorganizirati, tako da bodo 
grupe postale delavnejše. Grupa »Kmeč
kega glasa« je zdaj popolnoma ločena od 
našega podjetja, da je z njo še teže vzdr
ževati stike. Zato bi se lahko pridružila 
kateri drugi podružnici, če se že ne more 
popolnoma osamosvojiti. Grupe dopisni
štva »Borbe« pa prav za prav sploh ni, 
ker se je njeno članstvo skrčilo na tri 
ljudi. Nočni ekspedit ne more biti tesneje 
povezan z upravo in uredništvom že za
radi tega, ker člani te grupe delajo po
noči, tako da se njihov poverjenik navad
no ne more udeležiti niti pododborovih 
sej. Uprava pa tudi ni dovolj tesno pove
zana z uredništvom. Tudi reorganizacija 
tega pododbora zahteva proučevanje in ni 
bilo mogoče o nji sklepati na našem ple
numu. O nji se bodo morale izreči pose
bej vse grupe.

Na plenumu _smo razpravljali še o na
ši fizkulturi. Iskali smo vzrok, zakaj se 
članstvo ni posvetilo bolj množično fiz
kulturi in zakaj stoji ob strani mladina. 
Veljamo kot najboljši fizkulturni aktiv v 
grafični stroki, da bomo pa upravičeno 
uživali ta sloves, bodo potrebni posebni 
ukrepi. Kakšni? Kaj naj storimo? Kje so 
napake? Plenum ni mogel pnti do pra
vih zaključkov. Tudi v tem pogledu imajo 
besedo grupe in komisije. Vprašanje je v 
razpravi.

Kaj pa druga sindikalna vprašanja? 
Na enem samem plenumu ni mogoče raz
pravljati o vseh. O njih bomo poročali 
ob drugih prilikah.

Proslava mednarodnega praznika 
žena 5. marca

Udeležba? Da, to je posebno vpraša
nje ... Tudi te proslave se niso udeležili 
tisti in tiste, kii ijih že kar redno pogreša
mo na naših prireditvah. Tov. Bradač je v 
pri,godnem govoru živo prikazal pomen 
mednarodnega ženskega praznika in kaJko 
velike ter odločilne naloge opravlja dan
danes demokrati-ona žena. Preproste recita
cije so dale prireditvi primeren značaj. 
Končno so bile nagrajene tovarišice, ki ve
ljajo kot najboljše ter najzavednejše v na
šem podjetju. Toda ali so najboljše tudi 
tiste, ki jih ni bilo niti na tej prireditvi, 
da bi dvignile nagrade?

Predavanje o vezanih cenah 9. marca

Predaval je tov. Duro. S-knhno je zbral 
mnogo podatkov, da je z n jimi dobro, osvet
lil vprašanje, kaj pomeni sistem nove trgo
vine — ne le za kmeta, tamiveč tudi za 
nas, delavce in nameščence. Ali vas ne za
nima, kaj pomeni za nas vse večji kos 
kruha? Ali vam ni mar višina življenjske 
ravni ali standarda? Zdi se, da večina na
šega članstva to mnogo ne zanima. Preda
vanja se je udeležilo le Okrog 40 ljuri. 
Končno smo razpravljali, kaj bi bilo treba 
storiti, da bi se naših študijskih predavanj 
udeleževalo več članstva. Kaj pravite vi? Kaj 
praviš ti, iki ,te nikdar ne vidimo, na naših 
predavanjih? Morda: Kaj pa dela naš sin
dikat? Mi pa vprašamo: Kaj delaš ti???

I£er je v naši stroki težko planirati pro
izvode, smo se omejili na plan izdelavnih 
ur. Posamezni delavec ali oddelek mora 
letos narediti toliko in toliko izdelavnih 
ur — to je naš plan. Naš dnevni plan je za 
posameznega delavca vse leto enak.

Doseganje plana v procentih 
v januarju in februarju

Oddelek jan.
v%

febr.
v%

celolet.
plan
v°/0

Ročna stavnica 117.63 110.17 18.51
Strojna stavnica 116.95 115.34 18.85
Ploska stereotip. 111.77 102.95 17.46
Zaokr. stereotip. 111.18 147.64 20.89
1 četverka 93 74 93 36 15.25
2 četverki 117.41 110.86 18.54
4 četverke 12440 124.25 20.16
8 četverk 133.79 121.86 20.78
16 četverk 161.96 139.43 20.50
Rotacija 110.52 110.77 18
Fotografija 104.72 105.33 17.04
Lito-risalnica 133.57 113.70 20.13
Lito-pretisk 166.45 143.95 25.25
Lito-offsettisk 165.82 178.28 27.88
Bakro-retuša 144.21 112.76 20.92
Bakro-jedkalnica 111.47 76.76 15.38
Bakrotisk I. 96.30 104.60 16.27
Bakrotisk II. 16591 144.17 25.22
Kemigrafija 109.99 104.91 17.45
Knjigovezu, ročna 126.93 116.40 19.78
Knjigovez, strojna 90.21 110.61 16.23
Dovršitev ročna 169.66 155.08 26.43
Dovršitev strojna 164. v4 172.85 27.49

Prav zaradi tega, da bi plan enakomerno 
izpolnjevali, se pa vsiljuje vprašanje, kako 
bi naj razdelili dopuste, da bi plan dosegali 
tudi poleti in ne da bi ga spomladi in v 
pozni jeseni previsoko presegali. Dopuste 
moramo že letos razdeliti enakomerno na 
vse leto.

Seveda bomo naleteli na težave, toda 
enakomerna razdelitev dopustov bo omogo-

To je splošno mnenje udeležencev naše 
sindikalne kulturne prireditve, ki je bila 
24. februarja v podjetju. Proslavili smo 
tridesetletnico slavne Rdeče armade. Po 
govoru tov. D. Bibra o pomenu R. A. za 
svobodoljubno človeštvo so nas prijetno 
presenetili umetniki. Nudili so nam pravi 
koncert, kakršnega delovni človek nima 
priiike slišati kadar koli. Slišali smo pa 
tudi recitacije v takšni umetniški obliki, 
da smo spoznali, kaj je prava umetniška 
recitacija in kako lahko odkrije vso lepoto 
pesmi. Na kulturno - prosvetnih prireditvah 
je težišče navadno na recitacijah, toda tudi 
recitator je umetnik, zato ne more vsakdo 
doseči primernega uspeha. Tu smo se imeli 
priliko učiti.

Na naši prireditvi so nastopili ljubljanski 
gledališki umetniki: operni pevec F. Lupša, 
operna pevka Dana Ročnikova, člana lju
bljanskega dramskega gledališča Alenka 
Svetelova in Janez Rohaček. Tem umet
nikom se je pridružil tudi splošno priljub
ljeni Milčinski - Ježek. Zlasti smo pa bili 
veseli, da je nastopal prvič med nami 
slovenski' sindikalni kvintet, kije dokazal, 
da lahko postanejo pravi umetniški ustvar
jalci tudi delovni ljudje. Pred nami je 
smoter, da vse delovno ljudstvo doseže 
tudi višjo kulturno raven, ne le gmotno. 
Da ga je mogoče doseči, je lep primer tudi 
slovenski sindikalni kvintet.

Spored je bil precej obširen s številnimi 
pevskimi in recitacijskimi točkami, vsa pri
reditev je pa bila res na umetniški višini, 
tako da se nismo niti vprašali, zakaj je bil

čila prvič, da bomo enakomerno dosegali 
plan, drugič pa, da ne bomo preobremenje
vali naše produkcije. Dolžnost slehernega 
delavca je, da spremlja, kako njegov oddelek 
izpolnjuje pian. Toda ne le to; vsakdo mora 
skrbeti, da z večjo storilnostjo, bolj racio
nalnim delom in z izboljšanjem delovne 
organizacije pripomore k prekoračenju pla
na. Oddelkovodje so preieli številke, kakšen 
je plan njihovega oddelka in plan posamez
nega delavca ali stroja v oddelku. Te šte
vilke je treba pregledati in se pogovoriti, 
kako bomo poprijeli, da bomo uspeli.

USPEHI NAŠEGA TEKMOVANJA

V prejšnji številki smo poročali o uspehih 
tekmovanja za november in december. Ker 
na podlagi novega kontnega načrta zdaj še 
ne moramo poročati o uspehih pri zmanj
šanju proizvodnih stroškov v mes. januarju, 
se bomo omejili samo na dosežene uspehe 
v dviganju količnika in uspehe pri prese
ganju norm.

Oddelek
Točk Uspeh v jan.

Skupajza
količnik

za
norme

Strojnica 147 23 27, 1727u
Rotacija 13372 33 — 16672
Bakrotisk 99 1672 — 11572
Lito-offsettisk 797» 22 372 105
Bakro-retuša 46 52 98
Ročna stav. 60 227, 72 83
Lito-pretisk 5372 16 7 7672
Knjigoveznica 64 5 4 73
Strojna stav. 5372 6 1 6072
Fotografija 29 77 2 — 3672
Dovrš. dela -177, 2372 — 6
Lito-risalnica -29 26 5 2
Bakro-jedk. -9972 572 — -94
Kemigrafija -98 -2072 372 -115
Stereotipija -155 24 — -131

program sestavljen prav tako. in ne drugače- 
Prav dobro se je izkazalo, da tudi preprosti 
človek nezmotljivo prepozna pravo umet
nino, zato pa poslušalci niso zaman tako 
navdušeno pozdravljali solista Lupšo.

Tu pa ne gre za oceno prireditve. Ču
timo le dolžnost naglasiti, kar bi morali 
dandanes mnogo bolj naglašati: delovni
ljudje so nujno potrebni tudi takega kruha 
— prave umetnosti, ki človeka plemeniti1- 
Večina jih ne utegne kadar koli obiskovati 
gledališč in koncertnih dvoran. Duševni 
kruh jim je torej treba nuditi tam, kjer 
delajo! Umetniške dobrine morajo postati 
zares pristopne č'm širšim delovnim mno
žicam! Hvala in priznanje torej umetnikom« 
ki so nas obiskali v podjetju!

ŽIVLJENSKi PRAZNIK NAŠE TOVARIŠICE

Tovarišice im tovariši našega pod jeti a 
iskreno čestitajo naši Roza-Ski Tirtniikovi, ki 
je 6. t. m. praznovala svojo petdesetletnico- 
Našo RoizaiLko cenimo vsi kot dobro tova
rišico in marljivo delavko. Mnogi ji dolg11' 
jejo hvaležnost za njeno nesebično pomoč 
pri delu, .zlasti začetniki, M jim \° °° 
vsaki priliki tovariško pomagala z nasvej1 
in svojimi bogatimi izkušnjami. V naf' 
strelki je zaposlena že 28. let. Stavimo i° 
kot zgled vestne, marljive delavke in 
vedine tovarišice, ki se je zavedala svoji' 
dolžnosti tudi med okupacijo. Ves čas 
vojno je aktivno podpirala maše osvobodi' 
no gibanje kot Slanica OF.

TUDI TEGA KRUHA SMO POTREBNI!
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SMUČARSKO TEKMOVANJE GRAFIČNIH AKTIVOV SLOVENIJE
V nedeljo, dne 29. 2. 48. je naš fizkultur- 
aktiv organiziral smučarsko tekmovanje 

za prvenstvo grafičnih aktivov in za prven
stvo posameznikov v alpski kombinaciji ter 
Patrolnem teku.

Že v zgodnjih jutranjih urah so se za
peli zbirati tekmovalci iz Celja, Maribora 
'n Ljubljane na Rakovniku, da pomerijo 
svoje sile.

Rezultati posameznikov so naslednji:

Smuk: 1. Čenčič Rado (»Ljudska pravica")
0.44, 2. Krošelj Rado (»Ljudska 
pravica") 0.45 3, 3. Božič Danilo 
(Celje) 0.51,5, 4. Šmicberger Buro 
(»Ljudska pravica") 0.52, 5. Kolar 
Vili (Celje) 0.52 itd.

SlaIom: 1. Božič Danilo (Celje) 23.3, 26.5,
2. Debeljak Ciril (Celje) 24.6, 29
3. Jarc Drago (»Ljudska pravica") 
27, 27.7, 4. Jenko Bald . (Celje) 25, 
29.5, 5. Čenčič Rado (»Ljudska 
pravica") 27, 28.5 itd.

, Grafično prvenstvo Slovenije v alpski 
kombinaciji je osvojil Čenčič Rado (»Ljudska 
Pravica") s časom 1.40 5, drugo mesto Božič 
Panilo (Celje) s časom 1.41 '3, tretje mesto 
Pobeljak Ciril (Celje) 1.42*6, četrto mesto 
prošelj Rado (»Ljudska pravica") s časom 
1*44*3.

Prvo mesto v alpski kombinaciji v ekip
am tekmovanju si je osvojila ekipa celj- 
skega »Grafičarja" s 600 točkami, drugo 
'Pesto ekipa fizkulturnega aktiva »Ljudske 
Pravice" s 575 točkami.

Popoldne je bilo tekmovanje v pafrol- 
?em teku na 10 kilometrov pod Rožnikom 
*'e2ultati posameznih patrol so naslednji.
, 1. patrola Kartonažne tovarne v postavi; 
P^gvart, Žirovnik, Metlar M. s časom 45.45, 
p 2. patrola Celje št. 1 v postavi Debeljak, 
°°žič, Brunšek, s časom 48 minut, 
s 3. patrola Celje št-. 2 v postavi Koštonaj, 
^etiičar, Kokošinek, s časom 49 minut,
£ 4. patrola »Ljudske pravice" v postavi 
trukelj, Čenčič, Jarc s časom 46 minut.

,. Patrola »Ljudske pravice" je bila diskva- 
.l*'cirana zaradi napačne vožnje Čenčiča, ki 
e spregledal markacijo. Z diskvalifikacijo 
s.a^e patrole je propadel pokal, katerega 

1 le zasluženo priborila celjska ekipa.
Zvečer pa je bila razdelitev diplom in 

^edaja pokala, katerega je predal tov.

Guzina celjskim grafičarjem z željo, da se 
tudi drugo leto zanj razvije plemenita borba.

Kako pa je bilo s samo organizacijo 
tekmovanja, ki je tudi važna? Priznati mo
ramo, da je bila kljub trudu posameznikov, 
t. j. tov. Hvaleta, Čenčiča, Metlarja in Sin
tiča, ki so vložili vse svoje sile, slaba, tako 
v tehničnem pogledu kakor po številu ude
ležbe. To je deistvo in pred tem dejstvom 
si ne smemo zakrivati oči, marveč moramo 
napake ki so bile, poiskati, tako da nam 
bodo šola za bodoče prireditve. Največja 
napaka vsega pa je bila nezainteresiranost 
za tekmovanje, in sicer predvsem mladine. 
Ko smo po končanem tekmovanju pred 
dejstvom, da so se tekmovanja od 130 mla
dincev udeležili le trije mladinci (vsi ostali 
tekmovalci so bili starejši) in da sta bili 
za vso organizacijo, za kontrole, za zapis
nikarja itd. na razpolago 2 mladinki, vidimo, 
da so zgoraj omenjeni tovariši storili vse, 
vendar kljub požrtvovalnosti niso mogli 
sami štirje opraviti dela, za katerega je 
bilo potrebno 20 ljudi. Vprašamo se in mo
ramo vprašati: Kdaj bo mladina »Ljudske 
pravice" enkrat za vselej pretrgala s pre
teklostjo in se aktivno udeleževala naših 
prireditev, tako organizaforično ali kot tek
movalci, ter si s tem krepila duha in zdravje.

RAZDELITEV 
LETOŠNJIH DOPUSTOV

Komisija za socialno skrbstvo in dopuste 
pri upravm m odboru naše podružnice je v 
sporazumu z vodstvom podjetja uredila 
vprašanje naših letošnjih dopustov.

Dopuste bo treba porazdeliti kolikor 
mogoče enakomerno na vse prihodnje me
sece v letu, da bi se poleti n zmanjšala 
produkcija. Večina članov bi seveda želela 
dopuste v poletnih mesec h. Zato ne bo 
mog če vsem ustreči. Dopustniki, ki letos 
ne bodo dobili dopusta poleti, pa bodo 
imeli prednost prihodnje leto pred tistimi, 
ki bodo uživali letošnje počitnice v polet
nih mesecih.

Sezname o dopustih so prejeli oddelko- 
vodje. Članstvo bo na sestanku sezname 
pregledalo, jih prediskutiralo in sestavilo 
načrt o dopustih po oddelkih.

Naša podružnica bo letos poslala v sin
dikalna okrevališča na dopuste in na brez
plačne počitnice (na načun 10°/o kvote sin
dikalne članarine) dvajset svojih najboljših 
članov. Članstvo bo izbralo iz svoje srede 
tovariše in tovarišice, ki najbolj zaslužijo, 
da jih pošljemo na letovišče. Imena bodo 
sporočili komisiji za socialno skrbstvo in 
dopuste, ki bo dopustnike porazdelila po 
počitniških domovih glede na želje posa
meznikov, kakor tudi na čas in kraj.

Predsednik komisije

KAKŠEN NAJ BO NAŠ POČITNIŠKI DOM
V zadnji številki je bil objavljen čla

nek z osnutki za naš počitniški dom. K 
omenjenemu članku bi pristavili nekaj 
pripomb, o katerih bi se bilo treba po- 
razgovoriti preden bi se odločili za zi
danje.

Predvsem je važno vprašanje načrta. 
Po predloženem načrtu je zamišljen ve
lik dvonadstropni dom. Takšen dom bi 
nedvomno gradili več let. Ne bli se do
tikal .samih teliti1 črnih napak, n. pr. da 
prostori v domu niso pravilno razdeljeni 
in da jih je zaradi tega precej neizko
riščenih ali slabo izkoriščenih (prostori 
označeni v načrtu s številkami 2, 3 in 10). 
Važnejše je (ker bi nam moral načrt iz
delati strokovnjak), da se domenimo kako 
velik dom si bomo prav za prav postavili. 
Pri tem bi lahko primerjali graditev na
šega doma z zadružnimi domovi, ki bodo 
kakor naš počitniški dom zgrajeni s pro
stovoljnim delom. Pri graditvi zadružnih 
domov je bilo že nič kolikokrat poudar-

CO Enotnih sindikatov J. nas je obvestil, 
da smo od Komiteja za f i z < u 11 u r o pri 
vladi FLRJ nagrajeni z zneskom
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kot najboljši fizkulturni aktiv

Znesek moramo porabiti za fizkulturne potrebščine.

jeno, da je treba izdelati načrte tako, da 
bo mogoča razširitev in dozidava. Mislim, 
da mora biti to tudi za nas, preden se 
bomo odločili za načrte in graditev eno 
izmed osnovnih pravil. Zakaj?

Če računamo da stane kubični (pro- 
storninski) meter poslopja dandanes od 
900 do 1000 dinarjev, lahko izračunamo, 
da bi in a s stala samo gradbena dela po 
predloženem načrtu okoli 1,600.000 dinar
jev. Ta vsota je za našo sindikalno po
družnico vsekakor prevelika in je v enem 
letu ne bi zmogli, kajti prostovoljno 
deta, bi stroškov mnogo ne zmanjšalo 
(300.000 do 400.000 d1 n). Tako postane ra
zumljivo, da se moramo, odnosno da bi 
bilo najbolj koristno, da se odločimo za 
etapno (zapovrstno) graditev. Namen bi 
naj bil, da bi se najbolj potrebni tovariši 
lahko odpočili v domu že v prvem letu 
dela.

Končno je nad vse važno tudi vpraša
nje materiala. Tudi v tem pogledu nam 
morajo biti zadružni domovi zgled. To 
pomeni, da moramo graditi s sredstvi in 
materialom, ki ga bomo lahko dobili, in 
ne smemo razsipavati (v predlogu: 9 ton 
cementa in 2 toni betonskega železa ?) z 
materialom, ki ga ni in ga ne bomo do
bili. Kamen bo glavno gradivo, v predlo
gu pa je predvidenih samo 5 m3 kamna, 
Kar je tudi dokaz, da je predlog nestva
ren im bj nam bil ovira, če se ne bomo 
preje pogovorili o tem.

Glede na vse to sta važna tudi lega. in 
kraj, kjer naj bi stal naš počitniški dom. 
To je drugo vprašanje, o katerem bo tre
ba še razpravljati. Morda bi se o vsem 
tem porazgovorili na posebnem sindikal
nem sestanku. M.



4 ČRNO NA BELEM

USPEHI NAŠE MLADINE V JANUARJU
Tudi naša mladina se zaveda svojih na

log, ki jih bo izpolnila v tej petletki. Vsak 
mesec polaga račun o svojem delu in na ta 
način ugotavlja uspehe, pa tudi pomanjklji
vosti, ki jih mora odpraviti. V januarju je 
dosegla naslednje uspehe:

Mladina iz litografije, ki si je za 
prvomajsko tekmovanje zastavila nalogo, da 
bo prispevala 380 delovnih ur, jih je opra
vila že 162. Tovarišica Anica Golnik, Albina 
Kramar, Anica Žalohar in Albina Mikol pa 
bodo prispevale še vsaka po 20 ur. V od
delku so pomili okna, pospravili obe risal- 
nici, pomagali pri preurevanju prostorov 
itd. — Najboljša mladinka v produkciji je 
Albina Mikol, v organizaciji pa Albina Kra
mar.

Mladina iz pisarniške grupe je prispe
vala 68 prostovoljnih delovnih ur; za ZREN 
se jih je prijavilo 7; trije redno obiskujejo 
telovadbo; 7 jih obiskuje rdeči kotiček in 
prav tako 7 študijske sestanke. Najboljši 
mladinec je Franc Poredoš.

Mladina iz grupe klišarna-bakro- 
tisk-uredništvo je napisala članek za 
„Črno na belem"; 10 iih obiskuje rdeči 
kotiček; 4 sodelujejo pri šahu; redno obisku
jejo študijske sestanke; 3 redno obiskujejo 
telovadbo; za ZREN se jih je prijavilo 7; 
udeležujejo se množičnih, sindikalnih se- 
tankov; eden obiskuje pevske vaje. Naj
boljša mladinka je Marinka Krmelj.

Mladina iz ročne stavnice je v pod
jetju delala prostovoljno 18 ur; 8 jih obi
skuje študijske sestanke; 6 jih hodi v 
rdeči kotiček; 4 obiskujejo pevske vaje; 
2 telovadbo; 6 se jih je prijavilo za ZREN; 
redno se udeležujejo grupnih sestankov. 
Najboljši mladinec je Branko Brumat.

Mladina iz grupe up r a v a - e k s p e d i t- 
menza je v produkciji prispevala 70 pro
stovoljnih delovnih ur; 2 obiskujeta pevske 
vaje; 1 se je pa prijavil za ZREN. Najboljša 
mladinka je Ančka Rihar.

Mladina iz k n j i g o v e z n i c e je prispe
vala 27 prostovoljnih delovnih ur; 8 mla
dincev dela po normi. Izmed njih iih je 5 
preseglo normo, in sicer za6°/„; 6 se jih je 
prijavilo za ZREN; 6 jih obiskuje telovadbo; 
3 pa rdeči kotiček; udeležujejo se množič
nih in sindikalnih sestankov. Najboljša 
mladinka je Mara Kirn.

Mladina iz strojnice je prispevala 63 
ur prostovoljnega dela; po normi dela 22 
mladincev, normo jih je preseglo 11 za 9%. 
Sedem jih obiskuje rdeči kotiček in 1 pev
ske vaje; 7 se jih je pa prijavilo za ZREN. 
Udeležujejo se mladinskih pa tudi sindi
kalnih sestankov. Najboljši mladinec je
Franci Hočevar.

Iz gornjih podatkov posameznih oddel
kov so razvidni predvsem uspehi, s tem pa 
še ni rečeno, da tudi ni napak. Večkrat 
smo že govorili o slabi delovni disciplini,

o nemladinskem vedenju, o premajhnem 
zanimanju za strokovno usposabljanje, o 
nezadostni politični in ideološki vzgoji — 
vse to so napake, ki se jih še nismo otresli, 
kar pa je vendar najpomembnejša naloga 
vsakega našega tekmovanja. Boriti pa se 
moramo tudi proti organizacijskim napa
kam. Med njimi naj omenimo le celotno 
oddajanje poročil. Za to so odgovorni pred
vsem grupni sekretarji, ki pa tudi ne morejo 
sami prevzeti odgovornosti, če ne dobe 
zadostne pomoči vseh mladincev svoje gru
pe. Točno sestavljena in pravočasno oddana 
poročila so že jamstvo za boljši uspehi 

Op. uredništva: Če bo mladina poši
ljala redno mesečna poročila o vsem svo
jem delovanju v naši podružnici, bo tudi 
s tem izpolnila eno svojih pomembnih 
dolžnosti. S tem bo storila precej že za 
izpopolnitev svoje evidence. Pokazala pa 
bo tudi, da res dela, tako da bo lahko 
zgled vsej podružnici. Takšno poročilo pa 
bo seveda popolnejše, če bo v njem oce
njeno vse delo kritično in če ne boste napak 
skrivali, ampak iih odkrivali ter jih neusmi
ljeno žigosali. Brez dosledne ostre, toda 
pravične kritike ni napredka. Poročilo je 
napisano pregledno in trezno. Vsekakor si 
moramo želeti še več takšnih prispevkov!

KAJ Sl ŽE NAREDIL?

tiste mladince in mladinke, ki stojijo ob 
strani in se še ne zavedajo dolžnosti, ki 
jim jih nalaga članstvo. Toda samo z bese' 
dami jih ne bomo prepričali, zato morajo 
videti pobudo in zgled v našem delu!

Op. uredništva: Ta prispevek je lep pri' 
mer vzgojnega članka, ki obravnava silno 
pomembno vprašanje: kako izpolnjujemo 
prvomajsko tekmovanje. Ali ni značilno, da 
si to vprašanje silno redko zastavljamo? 0 
tem bi morali razpravljati na slehernem 
sestanku, ob vsaki priliki, ko govorimo o 
proizvodnji in o naših nalogah. Obveznosti 
prevzemamo zato, da jih izpolnimo in tudi 
presežemol To je naša dolžnost! (Pišem0 
obveznosti namesto obveze; beseda obvez' 
nost izpodriva »obvezo", ki pomeni v slo' 
venščini nekaj drugega — n. pr. obvezo Z» 
rano.)

USPEHI NAŠIH TEKMOVANJ

Kaj si že naredil v okviru prvomajskega 
tekmovanja? Obveznosti nas čakajo, tako 
rekoč še skoraj neizpolnjene. Morda se 
nisi niti še temeljito seznanil z njimi in 
premislil, kaj lahko še narediš?

Mladinec, mladinka! Naših obveznosti 
ne bomo le izpolnili, temveč jih moramo 
tudi preseči! Zato je zadnji čas, da za
čnemo resno delati. Samo dva meseca sta 
do prvega maja!

Kaj je treba storiti? Prečitaj še enkrat 
obveznost, na prihodnjem grupnem sestanku 
pa predlagaj, katere točke lahko izpolnimo 
takoj. »Čim več individualnih obveznosti!" 
naj bo naše geslo! Z individualnimi obvez
nostmi bomo pokazali svojo zavednost in 
borbenost. Seveda si teh obveznosti ne 
smemo samo zastavljati, temveč jih moramo 
tudi izpolniti.

Kaj pa študij?
Le malo mladincev hodi na študij ljud

ske univerze, ki jih prirejamo v našem pod
jetju. V obveznosti pa smo si zastavili, da 
bomo vsi obiskovali predavanja. Ne samo, 
da se ne zavedamo, kakšen pomen ima 
študij — niti dane obljube ne držimo.

Naša dolžnost je, da pritegnemo k tek
movanju v proizvodnji in študiju še vse

Ker v nižini ni bilo snega, so naši smu' 
čarji hodili na Gorenjsko, kjer ga je bil° 
dovolj. Tudi naš aktiv ima precej smučar' 
jev, ki bi se lahko udeležili izleta, n. pr.'' 
Planico ali kam drugam, saj se zelo za' 
nimajo za smučanje. Marsikateri bi se lahk0 
udeležil celo tekmovanj. Tako bi imeli svoj0 
smuško ekipo, ki bi aktivno nastopala n8 
tekmovanjih. Bilo je že govora o takeC 
izletu, pa tudi okrožnice so bile poslan0 
po oddelkih — a na žalost ni bilo zadost' 
nega odziva.

V nedeljo, 15. februarja, je bilo n. pn 
tekmovanje med aktivi in društvi v teku- 
slalomu in skokih, pa se je tega tekmovanj8 
udeležil en sam zastopnik naše tiskarne-

Zato ni dovolj, če nekateri pokažejo 1° 
zanimanje za smučanje, treba je tudi pra° 
organizirati ekipe, ji omogočiti cenene 1° 
dobro pripravljene izlete ter s propagand0 
privabiti novih smučarjev. Ni dovolj,' da j° 
lani sindikat priskrbel za svoje člane tolik0 
in toliko parov smučk. Zdaj se naj tis*1 
tovariši pokažejo še na belih poljanah'

S. F-

Op. uredništva: Naslov tega prispevk8 
bi se moral na žalost glasiti: »Kako se na® 
aktiv ne udeležuje smuških izletov". *8 
dopis iz vrst mladine je dober primer, kak0 
lahko izhajajo koristne pobude in potrebn8 
kritika tudi iz mladinskih vrst, pa tud1, 
kako bi lahko vse naše članstvo sodeloval0 
z raznimi predjogi v našem listu in v sin' 
dikatu sploh. Če bi bilo tega sodelovanl8 
več, bi pač ne bilo treba še razpravljati 0 
organizaciji smučarskih ekip in o smuški 
izletih.

pamoč g\škun pakUzattOM je da&žttast 
vsakega čiana tn&adinske organizacije


